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Folketingets Indenrigs- og Boligudvalg  
 

Svar på spørgsmål fra Indenrigs- og Boligudvalget stillet den 29. april 2021.  

Lovforslag L 194 - spørgsmål nr. 4: 

”Kan ministeren konkret for hvert enkelt boligområde, der er udgået af den hårde 

ghettoliste, men fortsat skal reducere almene familieboliger, redegøre nærmere for, 

om det er muligt at reducere almene familieboliger uden at nedrive eller sælge boli-

ger?” 

Svar: 

Det er den almene boligorganisation og kommunalbestyrelsens beføjelse at beslutte, 

hvordan udviklingsplanens mål skal opnås. Beslutningen er meget konkret og bygger 

på indgående kendskab til de lokale forhold, der gør sig gældende i forhold til det kon-

krete boligområde. Der findes udviklingsplaner, der primært anvender et af redska-

berne og udviklingsplaner, der kombinerer redskaberne vedrørende fortætning, om-

mærkning, nedrivning og salg.   

Som indenrigs- og boligminister er min opgave at godkende de vedtagne udviklings-

planer, herunder vurdere, om planen er realistisk og tilstrækkelig i forhold til at vende 

boligområdets udvikling, samt om omdannelsen planlægges gennemført inden 2030. 

Jeg skal ikke forholde mig til, om en udviklingsplans mål kan opnås på en anden måde 

end den måde, som de lokale aktører er enige om.    

 

Med venlig hilsen 

Kaare Dybvad Bek 
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